
  

  

MILJÖ- OCH 

HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-12-17, § 6 

 

 Tid Torsdagen den 17 december 2009 kl 17.00 –  19.00 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Måndagen den 21 december 2009 

 
 

 

 

Ulla Hamilton Åsa Romson 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M) ordförande  

Åsa Romson (MP) vice ordförande  

Hugo Nordenfelt (M)  

Lena Bring (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Malte Sigemalm (S)  

Ulla Jöhnk (S)  

  

  

 
Ersättare: 

 Helena Levy (M) tjänstgörande 

Nils Ingelström (M)  

Björn Gülich (M)  

Harald Eriksson (M)  

Gustav Åkerblom (FP)  

Christian Carlsson (KD)  

Gerd Sjöberg-Granlund (S)  tjänstgörande  

Hassan Said Mahamed (S) tjänstgörande  

Carina Paulsson (S)  

Fredrik Canerstam (S)  

Charles Berkow (MP)  

Tina Kratz (V)  tjänstgörande  

 
 

Förhinder har anmälts av ledamöterna Daniel Valiollahi (M), Godfrey Etyang (S), 

Karin Wanngård (S) och Stellan F Hamrin (V) samt av ersättarna Aysin Hartzell (M) 

och Maria Östberg Svanelind (S) 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. Närvarande var 

också föredragande tjänstemän, miljöförvaltningens avdelningschefer och biträdande 

borgarrådssekreterare Tobias Holdstock. 

 

 



  

 
 § 6 

Styrning och uppföljning av Miljöprogrammet  

Yttrade till stadsrevisionen 
Bordlagt den 19 november 2009 nr 27 

Dnr 2009-005466-102 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt ordföranden Ulla Hamiltons (M) och 

Karin Karlsbros (FP) förslag till beslut: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att som yttrande åberopa vad som 

 anförts i förvaltningens förslag till beslut, samt att därutöver anföra följande: 

 

Nämnden instämmer i stort i revisionskontorets synpunkter. Nämnden vill 

särskilt lyfta fram stadsrevisionens huvudsakliga slutsatser. 

 

 Den centrala styrningen och uppföljningen av miljöprogrammet har 

förbättrats genom integreringen av styrsystem (ILS). 

 En mer samlad uppföljning mot delmålen i miljöprogrammet behöver tas 

fram. En del är att uppföljningen bör vara kommunkoncernövergripande. 

 Granskade nämnder och bolag tillämpar i stort fastställda 

uppföljningsmetoder. 

 Bedömningen är det pågår ett aktivt miljöarbete vid granskade nämnder 

och bolag. 

 

Det är glädjande att revisorerna konstaterar att uppföljningen av 

miljöprogrammet har förbättrats jämfört med tidigare miljöprogram. Vi 

instämmer i revisorernas synpunkter att den årliga ILS-rapporteringen kan 

kompletteras med en analys av måluppfyllelsen utifrån samtliga indikatorerna 

kopplade till delmålen i miljöprogrammet.  

 

Revisorerna har vidare i en del av granskningen fokuserat på målområdet 

”Hållbar energianvändning.” Kommunfullmäktige har i sin budget för 2010 

lyfta fram att 

 

 ”En viktig del av uppföljningen av miljöprogrammet är uppföljningen av 

målet att energianvändningen i stadens byggnader och anläggningar minska 

med 10 procent till 2011 jämfört med 2006 års nivå. Det är av central betydelse 

att arbetet med energieffektiviseringar fortsätter samt att stora ansträngningar 

görs för att inte huvudmannaskap, organisation eller administrativa svårigheter 

leder till ett sämre resultat.”  

 

Vi instämmer också i vikten av att hela kommunkoncernen inkluderas i 

uppföljningen från kommunfullmäktige, men vill här även lyfta fram att 

beslutet som kommunfullmäktige fattade om miljöprogrammet hade samma 

lydelse för stadens nämnder som för stadens bolag, nämligen att inom det 

integrerade lednings- och styrsystemet (ILS) hantera verksamheternas 

miljöfrågor, med syfte att uppnå målen i miljöprogrammet.  Kommunstyrelsen 

bör föreslå kommunfullmäktige att förtydliga i vilken omfattning bolagen ska 

omfattas av övriga av kommunfullmäktige fastställda indikatorer avseende 



  

miljöprogrammet. Vi vill också framhålla att kommunfullmäktige gett 

kommunstyrelsen i uppdrag att under 2010 genomföra en uppföljning av 

miljöprogrammet och att uppföljning därmed kommer att ske inom 

programperioden,  

 

Vi vill även instämma i revisorernas synpunkt att stadsledningskontoret inte 

har tagit ställning till Miljö- och hälsoskyddsnämndens förslag till samlad 

modell för uppföljning av miljöprogrammet, och vi instämmer i revisorernas 

synpunkt att kopplingen mellan egna måldokument för miljöarbetet och ILS-

rapporteringen behöver göras tydligare.  

 

Slutligen vill nämnden betona att kommunstyrelsen, när miljöprogrammet 

antogs gavs uppdraget att arbeta fram ett kompletterande kapitel till 

miljöprogrammet avseende hållbart stadsbyggande. Kompletteringen kommer 

även den att ske 2010.  

 

Ärendets handling   

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 9 november 2009. 

Förvaltningen föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1 Som yttrande åberopa vad som anförs i detta tjänsteutlåtande.  

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Ulla Hamilton (M) och Karin Karlsbro (FP) föreslår att miljö- och 

hälsoskyddsnämnden (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Åsa Romson (MP), Malte Sigemalm (S) och Tina Kratz (V) 

 föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt Ulla Hamiltons (M) och Karin Karlsbros (FP) 

förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Åsa Romson (MP), Malte Sigemalm m.fl. (S) och Tina Kratz (V) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Åsa Romson (MP) Malte Sigemalm 

m.fl. (S) och Tina Kratz (V) enligt följande: 

 

Att det nuvarande miljöprogrammet inte fungerar i sin styrning och uppföljning 

har nämnden påpekat vid ett flertal tillfällen. Efter att halva programtiden gått 

saknas fortfarande en strategisk analys kring genomförandet och uppfyllelsen av 

miljömålen. 

 

Det är i grunden bra att integrera miljöprogrammet i stadens integrerade 

ledningssytem,ILSen, men eftersom den borgerliga majoriteten tog bort de 

centrala resurserna för en aktiv uppföljning av resultaten blir inte genomslaget 

av programmet så stort som det borde. Centrala resurser och tydligare och 



  

snabbare direktiv kring ansvarsfördelningen mellan förvaltningarna krävs för att 

styra Stockholms miljöarbete på ett effektivt sätt. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


